# 立法會 Legislative Council

立法會 CB(3)70/02-03 號文件

## 2002 年 10 月 25 日內務委員會會議文件

# 定於 2002 年 10 月 30 日立法會會議上提出的質詢

## 提問者:

(1)	劉健儀議員	(口頭答覆)
(2)	蔡素玉議員	(口頭答覆)(新的質詢)
	(取代其原先提出的質詢)	
(3)	陳智思議員	(口頭答覆)
(4)	石禮謙議員	(口頭答覆)
(5)	勞永樂議員	(口頭答覆)
(6)	劉江華議員	(口頭答覆)
(7)	麥國風議員	(書面答覆)
(8)	朱幼麟議員	(書面答覆)
(9)	張文光議員	(書面答覆)
(10)	譚耀宗議員	(書面答覆)
(11)	劉漢銓議員	(書面答覆)
(12)	余若薇議員	(書面答覆)
(13)	單仲偕議員	(書面答覆)
(14)	吳亮星議員	(書面答覆)
(15)	涂謹申議員	(書面答覆)
(16)	陳偉業議員	(書面答覆)
(17)	陳婉嫻議員	(書面答覆)
(18)	何鍾泰議員	(書面答覆)
(19)	劉慧卿議員	(書面答覆)
(20)	石禮謙議員	(書面答覆)

註: NOTE:

# 議員將採用這種語言提出質詢

# Member will ask the question in this language

### #(2) 蔡素玉議員 (口頭答覆)

據報,聯合國警告,假如目前用水的情況不變, 到了 2025年,全球有三分之二人口將會面對食水 短缺的威脅。就此,政府可否告知本會:

- (一) 有否估計本港市民每年浪費食水的情況; 若有,被浪費的食水數量和按供水單位價 格計算的價值爲何;
- (二) 是否有計劃鼓勵市民節約用水;若有,詳情爲何,以及會否提供經濟誘因作爲鼓勵;及
- (三) 是否有計劃推行污水循環再用;若有,推 行時間表爲何?

#### (2) <u>Hon CHOY So-yuk</u> (Oral Reply)

It has been reported that the United Nations has warned that two in three persons in the world would face water shortage by the year 2025 if the world continued to consume water at the current rate. In this connection, will the Government inform this Council whether:

- (a) it has assessed the wastage of potable water by Hong Kong people every year; if so, of the quantity of water wasted and its value based on the unit price of water supply;
- (b) it has any plan to encourage water saving by the public; if so, of the details and whether it will offer financial incentives as an encouragement; and
- (c) it has any plan to implement waste water recycling; if so, of the implementation timetable?